

## Notulen Seabobwerkgroep dd. 26 april 2018

<b>Datum</b>	donderdag 26 april 2018	
<b>Locatie</b>	Vergaderruimte Visserij, Cornelis Jongbawstraat no. 50	
<b>Agenda</b>	1. Opening	
	2. Notulen vorige vergadering	
	3. HCR	
	4. R&D verslag	
	5. Rondvraag	
	6. Sluiting	
<b>Presentie</b>	<i>Aanwezig</i>	<i>Afw. zig</i>
	Mevr. Y. Babb-Echteld	Dhr. Steven Jones
	Dhr. Jude Jagroep	Mevr. Haidy Tawjoeram
	Dhr. Frits Hijmans	Dhr. K. Sewdien
	Dhr. P. Sewdien	
	Dhr. Mario Yspol	
	Dhr. Deepak Budhoo	
	Dhr. Randjit Soekhradj	
	Mevr. Silvie Singh	
	Dhr. Micheal Hiwat	
	Dhr. Sewlall	
<b>Voorzitter</b>	Mevr. Y. Babb-Echteld	
<b>Starttijd/eindtijd</b>	14.10u-15.40u	
<b>Volgende vergadering</b>	Donderdag 17 mei 2018	

### 1. Opening

De voorzitter opent de vergadering.

### 2. Notulen vorige vergadering

De voorzitter vraagt of er per kop iets toe te voegen is. Dhr. Soekhradj geeft aan dat in plaats van de drie waarden van limit, trigger en target op te noemen alleen de HCR/CPUE van de desbetreffende maand wordt genoemd. Dat van februari 2018 was 2.047.

De voorzitter laat de leden kennis maken met de externe notulist, mevr. Mahira Joemmanbaks. Dhr. Yspol vraagt of het bij het R&D plan gaat om een onsite visit of een offsite/online audit. Dhr. Sewdien geeft aan dat het een online audit was. Dhr. Yspol vraagt of de condities op de website staan. De voorzitter geeft aan dat dhr. Hiwat de link heeft gestuurd en de voorzitter heeft het uitgeprint. De website is naar ons gestuurd.

Behandeling actiepunten vorige notulen

1. Contact met Rob Banning tav Seabob management Plan. De voorzitter geeft aan een mail te hebben gestuurd naar dhr. Banning.
2. Betalingen voor observers via WWF. Dhr. Hiwat geeft aan dat het wit ogen en haken heeft. Als het enigszins kan dan liever niet en als het niet anders kan dan moet het goed uitgezocht worden. We zullen een gesprek moeten hebben met de leiding van LVV en met de Financiële administratie van hoe we dat precies vervatten, zodat het ook financieel transparant is. De voorzitter geeft aan dat de comptabele afdeling van LVV zeker nee gaat zeggen. Dhr. Hiwat geeft



aan dat ze hebben aangegeven het liefst niet en dat er een andere oplossing gezocht moet worden. Dhr. Hiwat geeft aan dat er een afspraak gemaakt zal worden. De datum dient geprikt te worden. Dhr. Hiwat zal mailen wanneer de afspraak zal plaatsvinden.

Dhr. Yspol geeft aan dat het belangrijk is dat de bedrijven een soort van richting aangeven waar ze naar toe willen gaan. Dus het is aan Heiploeg, Sail en Namoonna om ook te zeggen welke richting ze op willen gaan, zodat het geïncorporeerd kan worden in het Seabob Management Plan. Dhr. Yspol geeft aan, dat als hij zaken in het plan gaat zetten, deze misschien niet haalbaar zijn voor de bedrijven. De vorige keer kwam alles vanuit Heiploeg, Namoonna en LVV. Dus vanuit de bedrijven moet er komen welke richting men op wil gaan. Wat is de ultieme visie. Dhr. Sewdien geeft aan dat het plan geschreven was naar aanleiding van de MSC certificering. Dus de basis van zo'n plan betreft alle condities die zijn gesteld bij de certificering. Dhr. Yspol geeft aan dat er dingen zijn veranderd. Hij geeft ook aan dat de scoringsmethode van MSC veranderd zal worden. Dhr. Sewdien geeft aan dat de basis voor alle drie bedrijven hetzelfde zal zijn. Dhr. Yspol geeft aan dat toen we dat stuk schreven had LVV geen duidelijk EAF plan, maar nu beginnen de contouren zich te manifesteren. De voorzitter geeft aan dat LVV dat van de vanglijst moet doen.

Dhr. Hiwat geeft aan dat t.a.v. het voorgaande punt betreffende de betalingen had hij een vraag meegekregen en dat is: Gaat het sec. om observers voor de Seabob of voor de totale garnalen visserij. De voorzitter geeft aan dat het om de Seabob gaat. De voorzitter geeft aan dat we binnen Rebec op boten zitten en die informatie komt er. Dhr. Hiwat vraagt of er een deadline is gesteld voor de updates. Hij geeft ook aan dat we moeten weten hoe dat heel ding werkt.

Dhr. Yspol vraagt wie naar Amerika exporteert. Er moet rekening mee gehouden worden dat binnenkort alle garnalen ook op de lijst (list of foreign Fissery at Sea) komen. Als garnalen op de lijst komen dan zijn er andere aspecten die spelen.

3. Profile observers. De voorzitter geeft aan dat ze de profielen van de observers zal mailen.
4. Offertes voor website uploader.

Dhr. Budhoo geeft aan dat er diverse offertes zijn binnengekomen.

De voorzitter vraagt wat het voorstel is. Zij geeft aan dat er een achterstand van uploaden is van het jaar 2016 en 2017. De bedrijven gaan akkoord met de offerte van dhr. Ratan.

Dhr. Yspol geeft aan dat we een balans moeten brengen, want Heiploeg heeft betaald voor het opzetten van die website. Er moet een redelijke verdeling van de kosten zijn. Sail en Namoonna zullen mede betalen in het vervolg. Dhr. Budhoo zal het geld aan dhr. Ratan geven. Het betalingsbewijs moet bewaard worden voor de administratie.

Dhr. Budhoo geeft aan dat we voor de eerste keer alle documenten up to date moeten hebben, zodat alles in één gedaan kan worden.

De voorzitter vraagt of iemand oude notulen heeft. Mevr. Singh geeft aan dat de gearresteerde notulen bij de voorzitter waren. De voorzitter geeft aan dat ze net een paar notulen heeft. Het is een nadeel, want dan heb je geen bewijs dat je hebt vergaderd. De voorzitter gaat dan een mail sturen en aangeven dat de notulen er niet zijn. Zij vraagt of de leden in hun mail kunnen kijken of ze nog oude notulen hebben. Op de nieuwssite kan er ook gekeken worden welke notulen er zijn. Dit zal dhr. Budhoo doen.

### 3. HCR

Dhr. Soekhradj geeft aan dat hij eerder aangaf voor februari 2.047. Nu zien jullie voor februari 2.052. Die kleine verschillen ga je steeds krijgen. Door overlappingen in de processing komen bepaalde trips niet in februari, maar in de maand maart voor. Pas als ik van maart krijg dan kan ik het brengen naar februari. In maart was de CPUE 2.102, ruim boven de target van 1.65. Het





vertoont een stijgende trend hetgeen aangeeft dat we duurzaam bezig zijn. De voorzitter vraagt op basis van hoeveel boten in de maand en of hij dat ook kan monitoren. Dhr. Soekhradj geeft aan dat de berekeningen gebaseerd zijn op wat de bedrijven sturen. De data van de boten heeft hij wel en aan de hand van de "days at sea" en het gemiddelde per boot kun je inschatten hoeveel boten actief zijn geweest.

#### 4. R&D verslag

Het laatste R&D verslag zal gemaaild worden naar de leden. Bij de volgende vergadering zal het worden gefinaliseerd. Op 11 mei zal LVV bijeen komen waarna het document gemaaild wordt voor de leden voor feedback.

#### 5. Rondvraag

De voorzitter geeft aan dat dhr. Sewdien had het erover dat die werkgroep een autoriteit moet zijn. De voorzitter is dit nagegaan. In de beschikking van Instelling Seabob werkgroep van 18 maart 2011, 27 februari 2013 en 10 april 2013 werd aangegeven dat het overwegend gericht moet zijn op duurzaam beheer en exploitatie. Dat de markten van vis en garnalen in beweging is en dat het management plan bedoeld is om het exportaandeel te vergroten. Deze waren de uitgangspunten van de werkgroep. En dat het een continu ontwikkelingsproces is waarop intensieve druk wordt uitgeoefend. Er wordt gemikt op het vergroten van het exportaandeel middels kwaliteitsverbeteringen en anderzijds het in stand houden van de seabobpopulatie. De taken zijn:


- evalueren en beoordelen van alle stukken van managementsystemen,
- vergelijken van de resultaten van het managementsysteem met de visserijobjectieven zoals beschreven in de visserijstrategie van het management plan,
- het beoordelen van alle zaken betrekking hebbende op onderzoek, monitoring, consultatie, management en implicaties veroorzaakt door andere gebruikers van de kustzone,
- fungeert als een focal instituut van het Ministerie van LVV
- ook de overige stakeholders uit de sector gedurende de zittingsperiode,
- op kwartaal basis rapporteren aan de minister van LVV over de verrichtte werkzaamheden en de daaruit voortvloeiende resultaten.

Dhr. Sewdien geeft aan dat hij de vorige keer had aangegeven dat, zoals wij hier met elkaar bezig zijn als Seabob Werkgroep, wij proberen op wetenschappelijke basis te werken. Dit verhoogt de geloofwaardigheid zowel intern als extern. Maar dit lukt niet altijd voor 100 procent vanwege externe invloeden. Bij een kennismakingsbezoek de vorige week aan de nieuwe minister van L.V.V. door de Federatie van Surinaamse Agrariers is dit ook kenbaar gemaakt. Hem is gevraagd om serieus hiernaar te kijken en dat bestaande instituten niet gepolitiseerd worden. Hierop heeft hij bevestigend geantwoord. Aan de minister is ook uitgelegd wat de bedoeling is van de hele msc-certificering en dat wij er zuinig op moeten zijn omdat er reeds enorm veel geïnvesteerd is door de bedrijven in belang van de sector. Ook is afgesproken dat de SWG binnenkort door hem ontvangen wordt.

Dhr. Sewdien vraagt wat er bedoeld wordt met dat de Seabob werkgroep als focalpionit fungeert van het Ministerie. De voorzitter geeft aan dat het niet verder is uitgelegd. Er wordt gezegd dat wij het contact moeten hebben met de stakeholders namens het Ministerie.

#### 6. Sluiting

De voorzitter bedankt de leden en sluit de vergadering. De volgende vergadering vindt op 17 mei a.s. plaats.

 18/10/2018